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VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 3 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § 
Upprop 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 4 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Val av justerare 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 5 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §   Dnr20/Ks41 940  
Motion- Vår kommunala skog  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2020-03-02 
Mikael Danielsson, S, har inkommit med följande motion: 
”I Vilhelmina kommun har kommunen ett betydande innehav av skog 
och förvaltning/skötsel av den kommunala skogen upphandlas 
regelbundet. Skogen är, tillsammans med bland annat besöksnäringen, 
viktig för sysselsättningen i kommunen och vårt ansvar är att förvalta 
den kommunala skogen för kommande generationer på ett klokt och 
långsiktigt sätt. 

Våra fjällnära skogar innehåller viktiga ekosystem som ännu är relativt 
välbevarade tack vare att kalhuggning av dessa skogar historiskt skett i 
liten omfattning. När efterfrågan och det ekonomiska värdet på skoglig 
råvara ökar, bland annat i strävan att nå målen om gröna drivmedel, ser 
vi dock idag ett kraftigt ökat intresse att bedriva ett aktivare skogsbruk 
även i den fjällnära skogen och då i form av kalhuggning genom 
trakthyggesbruk.  

När avverkningar eller andra åtgärder i skogen planeras tas idag ofta 
mycket liten hänsyn till den viktiga besöksnäring som sysselsätter många 
i vår kommun. Kalhuggning av väl synlig skog i direkt närhet av 
bebyggelse förekommer och planeras, något som förfular våra 
närområden kring samhällen och som påverkar besöksnäringen negativt.   
Idag finns etablerade metoder för att bedriva ett produktivt hyggesfritt 
skogsbruk, där hänsyn tas till de viktiga ekosystem som den fjällnära 
skogen utgör på många platser i vår kommun. Ett av Skogsstyrelsen mål 
är att verka för ett mer varierat skogsbruk och här är hyggesfritt 
skogsbruk och naturlig föryngring goda exempel. 

Vilhelmina kommun har idag ett förvaltningsavtal för den kommunala 
skogen, ett avtal som i många stycken innehåller värdebegrepp såsom 
biologisk mångfald, hänsyn till kulturmiljöer, miljöhänsyn, ekonomi etc.   



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 6 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  (forts) Dnr20/Ks41 940 
Motion – Vår kommunala skog 

Jag anser att det krävs en skarpare skrivning så att detta betonas som en  
ännu tydligare viljeinriktning, detta förslagsvis genom upprättandet av en  
kommunal skoglig policy. I denna bör det uttryckligen framgå att våra 
kommunala skogar ska hanteras med försiktighet och att eventuell 
avverkning ska göras med skonsamma och anpassade metoder för att 
säkerställa den biologiska mångfalden och de många naturvärden som 
finns i skogen. 
Jag anser att det är av stor vikt att kommunen går före och visar på 
alternativa produktionsmetoder där hänsyn tas till det totala värdet i 
skogen, såväl de höga naturvärdena som de ekonomiska värdena, och där 
skogen ses ur ett bredare samhällsekonomiskt perspektiv där även 
skogens ekosystemtjänster, den biologiska mångfalden och skogens 
förmåga att binda koldioxid beaktas. 
Detta är hämtat direkt från Grön översiktsplan för Vilhelmina kommun. 
”Vägledning  
Kommunens markinnehav ska främst användas till att lösa markfrågor i 
exploateringsärenden, markbyten och försäljning i syfte att stödja 
näringslivet med byggbar mark. Avsikten är dock att upprätta en 
tydligare strategi för kommunens skogsinnehav. En separat strategi för 
vidare planering och ytterligare utredningsbehov utformas och antas 
parallellt med översiktsplanen.   Skogslandskapet på kommunägd mark 
ska präglas av mångbruk, d.v.s. att olika skogsmarker används för olika 
ändamål. Virkesproduktionen ska utföras med stora hänsyn till 
renskötseln samt biologiska och kulturella värden inklusive friluftsliv och 
rekreation.”   

Den kommunala skogliga policyn ska andas långsiktig bevarandestatus 
och nytänk. Vid försäljning eller markbyte ska beslut fattas av 
kommunfullmäktige. Varje avverkning ska redovisas objekt för objekt så 
att ekonomiska effekter kan synliggöras och uppföljning av huruvida 
policyn efterlevs. 
Viktigt är att policyn tar avstamp i den gröna översiktsplan som tidigare 
beslutats av fullmäktige och som jag har hänvisat till tidigare i motionen. 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 7 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  (forts) Dnr20/Ks41 940 
Motion – Våra kommunala skogar 

Avvägning och förnuftiga lösningar ger större möjligheter till framgång 
vad gäller både produktion och bevarande av naturvärden och det 
möjliggör även sysselsättning på en bredare front, allt för en mer hållbar 
framtid i Vilhelmina kommun och i världen! 
Med ledning av vad jag anfört ovan, föreslår jag att fullmäktige beslutar 
om att uppdra till kommunstyrelsen att snarast påbörja arbetet med 
framtagandet av en policy för kommunens skogsinnehav och med den 
inriktning som jag föreslagit i denna motion.” 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 8 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §   Dnr20/Ks61 940  
Motion- Försäljning av överbliven mat

Ärendebeskrivning 
Kfm 2020-03-02 
Lillemor Jonsson (S) inkommer med följande motion: 
” Vid kommunens skolor, förskolor och äldreboenden serveras vällagad mat 
och normalt uppstår ett större eller mindre matsvinn i verksamheten. F n kan 
detta svinn inte tas om hand på ett bra sätt genom att senare göra serveringsbart 
på olika sätt. Följden blir då att den överblivna maten måste kastas. 
Ekonomiskt och miljömässigt kan detta inte ses som försvarligt. 

Såvitt jag vet har någon undersökning om hur detta matsvinn skulle kunna 
hanteras på annat sätt än genom att kastas inte genomförts. Jag anser att det är 
ytterst angeläget att denna fråga kan genomlysas genom en seriös utredning. 

Jag vill därför föreslå att fullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att 
genomföra en utredning om hur detta matsvinn skulle kunna minskas eller helt 
upphöra genom till exempel att inom gällande regelverk för 
livsmedelshantering erbjuda överbliven mat till personal och medborgare 
genom någon form av erbjudanden om köp av matlådor eller på annat sätt 
förpackad mat.” 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 9 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § 
Kfm § 116  Dnr19/Ks370      940  
Interpellation – Införandet av Folkhälsoråd  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2019-12-16 
Margaretha Löfgren (V) inkommer med följande interpellation: 
”Folkhälsa  är ett mått på en befolknings samlade hälsotillstånd, både vad 
det gäller nivå och 
fördelning av de samlade individernas hälsa. En god Folkhälsa handlar 
inte bara om att själva hälsan ska vara så bra som möjligt, den ska också 
vara jämt fördelad mellan befolkningen kvinnor- män. barn-äldre och 
naturligtvis också ur ett socioekonomiskt perspektiv. 

Hälsa är däremot ett individuellt mått, som säger något om den enskilda 
människans kroppsliga och psykiska tillstånd. Hälsan kan alltså vara god 
eller dålig. Man kan uppleva att man har en god hälsa även om man har 
en sjukdom och tvärtom, frånvara av sjukdom behöver inte 
nödvändigtvis upplevas som att man har en god hälsa. 

Folkhälsoarbete 
Folkhälsoarbetet syftar till att genom generella insatser främja hälsa och 
förebygga fysisk, psykisk och social ohälsa. 
Nationella mål och samhälleliga förutsättningar för en god och jämlik 
hälsa i hela befolkningen dvs i Vilhelmina kommun måste ges största 
prioritet och ett av de verktyg som finns är bl.a. Folkhälsoråden. 
Folkhälsorådet har under många år funnits och verkat i Vilhelmina. 
Tillsammans med kommunen, studieverksamheterna, f.d. landstinget har 
folkhälsorådet arbetat hårt för Vilhelminas invånare gällande folkhälsa. 
Efter riksdagsvalet 2018 har folkhälsorådet upphört i Vilhelmina. 
Varför? Anser Kommunstyrelsens ordförande att folkhälsa inte längre är 
viktigt, att folkhälsa ligger enbart på individens egen förmåga och 
kompetens och är något som samhället inte ska vara delaktig i?” 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 10 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  (forts) 
Kfm § 116  Dnr19/Ks370  940 
Interpellation – Införandet av Folkhälsoråd  

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att interpellationen får ställas,  

att behandla interpellationen vid kommunfullmäktiges sammanträde  
2020-02-24. 
-- 
Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 11 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §   Dnr20/Ks23 940 
Ekonomisk redovisning 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 12 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Au § 28  Au § 31 
Kfm § 125  Ks § 5  
Ks § 237                Kfm §   
Au § 250 
Ks § 203 
Au § 235 Dnr19/Ks52  041 
Budget 2020 

Ärendebeskrivning 
Au 2019-11-22 
Arbetsutskottet har under hösten haft två beredningsmöten som följd av 
kommunfullmäktiges beslut 2019-06-17 §75, samt kommunstyrelsens 
beslut 2019-10-01 §186. 

Ett åtgärdspaket har arbetats fram med besparingsförslag som sänker 
kostnaderna med 25 miljoner kronor för år 2020 och 10 miljoner kronor 
för år 2021. 
I åtgärdspaketet ingår även ärendet Ofinansierade kostnader för 
förmåner.  

Under överläggning i ärendet deltar även ekonomichef Niklas 
Vilhelmsson.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att invänta resultat av de beslutade beredningarna som 
utbildningsnämnden och socialnämnden påbörjat för beslut i 
kommunfullmäktige februari 2020, 

att föreslå taxehöjningar och avgifter inom barnomsorg, IT och 
hyresjusteringar socialnämnden, 

att uppdra till kommunstyrelsen att göra en totalöversyn av 
kostverksamheten tillsammans med beställarna i syfte att minska 
portionspriset samt minska matsvinnet med 50% år 2021, 

att ta bort personalbefrämjande åtgärder såsom fritt kaffe och 
friskvårdsbidrag från och med 2020-01-01. 
-- 
Ks 2019-11-26 
Sverigedemokraterna inkommer med budgetförslag 2019-11-22. 
Sammanträdet ajourneras mellan 14.05-14.20 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 13 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 5       (forts) Kfm § (forts) 
Au § 31     (forts) 
Au § 28     (forts) 
Au § 12      (forts) 
Kfm § 125 (forts) 
Ks § 237   (forts) 
Au § 250   (forts) 
Ks § 203    (forts) Dnr19/Ks52  041 
Budget 2020 

Yttranden i ärendet avges av Monica Nilsson, Lennart Fjellman, Annika 
Andersson, Mikael Österberg, Magnus Johansson, Joakim Risberg och 
Mattias Ihrström.  

Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunstyrelsen beslutat bifalla arbetsutskottets förslag.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att invänta resultat av de beslutade beredningarna som 
utbildningsnämnden och socialnämnden påbörjat för beslut i 
kommunfullmäktige februari 2020, 

att föreslå taxehöjningar och avgifter inom barnomsorg, IT och 
hyresjusteringar socialnämnden, 

att uppdra till kommunstyrelsen att göra en totalöversyn av 
kostverksamheten tillsammans med beställarna i syfte att minska 
portionspriset samt minska matsvinnet med 50% år 2021, 

att ta bort personalbefrämjande åtgärder såsom fritt kaffe och 
friskvårdsbidrag från och med 2020-01-01. 
-- 

Au 2019-12-10 
Åtgärdspaket med besparingsförslag som sänker kostnader på 25 
miljoner kronor gör att budgetramarna som antogs 2019-06-17 behöver 
justeras.  

Sammanträdet ajourneras mellan kl. 13.50-14.10. 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 14 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm  §  (forts) 
Ks § 5       (forts) 
Au § 31     (forts) 
Au § 28    (forts) 
Au § 12    (forts) 
Kfm § 125(forts) 
Ks § 237  (forts) 
Au § 250  (forts) Dnr19/Ks52  041 
Budget 2020 

Lennart Fjellman yrkar bifall till åtgärdspaketet exklusive föreslagna 
ramförändringar, utan att paketets förväntade 25 miljoner 2020 utgör en 
generell besparing på hela koncernen. 

Annika Andersson yrkar på: 
att justera ramarna enligt följande  
UBN  –21 miljoner kronor 
SN  –4 miljoner kronor 
att justera intäkter:  
Skatteintäkter   - 2 661 tkr  
Generella statsbidrag  -9 128 tkr  
Finansnetto  -2 000 tkr

Mikael Österberg, Magnus Johansson och Joakim Risberg yrkar bifall till 
Anderssons förslag.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att justera ramarna enligt följande  
UBN  –21 miljoner kronor 
SN  –4 miljoner kronor 

att justera intäkter:  
Skatteintäkter   - 2 661 tkr  
Generella statsbidrag  -9 128 tkr  
Finansnetto  -2 000 tkr
-- 

Lennart Fjellman reserverar sig till förmån för eget förslag.  
-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 15 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 5      (forts)  
Au § 31    (forts) 
Au § 28     (forts) 
Au § 12     (forts)  
Kfm § 125 (forts) 
Ks § 237  (forts) Dnr19/Ks52  041 
Budget 2020 

Ks 2019-12-16 
Yttranden i ärendet avges av Lars Eliasson, Mikael Österberg, Mattias 
Ihrström, Monica Nilsson och Agneta Lindström-Berg. 

Sammanträdet ajourneras mellan kl.08.30-08.35. 

Joakim Risberg, Magnus Johansson och Annika Andersson yrkar bifall 
till arbetsutskottets förslag.  

Tommy Streling yrkar: 
bifall till åtgärdspaketet exklusive ramförändringar, utan att hela paketets 
förväntade 25 miljoner utgör en generell besparing på hela koncernen, 
att uppdra till kommunstyrelsen att utreda besparingsåtgärder om 6 
miljoner kronor inom kommunstyrelsens verksamhetsområden,  
att föreslå kommunfullmäktige en skattehöjning om 50 öre för 2020.  

Lennart Fjellman yrkar : 
att bifalla åtgärdspaketet i enlighet med BB20 samt att den föreslagna 
besparing om 25 miljoner fördelas enligt följande ramsäkningar. 
Utbildningsnämnden -15 miljoner , Socialnämnden -4 miljoner och  
Kommunstyrelsen -6 miljoner.  

Efter avslutad överläggning ställer ordförande förslagen mot varandra.  
Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla arbetsutskottets förslag.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att invänta resultat av de beslutade beredningarna som 
utbildningsnämnden och socialnämnden påbörjat för beslut i 
kommunfullmäktige februari 2020, 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 16 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 5      (forts) 
Au § 31    (forts) 
Au § 28     (forts) 
Au § 12     (forts)  
Kfm § 125 (forts) 
Ks § 237  (forts) Dnr19/Ks52  041 
Budget 2020 

att föreslå taxehöjningar och avgifter inom barnomsorg, IT och 
hyresjusteringar socialnämnden, 

att uppdra till kommunstyrelsen att göra en totalöversyn av 
kostverksamheten tillsammans med beställarna i syfte att minska 
portionspriset samt minska matsvinnet med 50% år 2021, 

att ta bort personalbefrämjande åtgärder såsom fritt kaffe och 
friskvårdsbidrag från och med 2020-01-01. 

att justera ramarna enligt följande  
UBN  –21 miljoner kronor 
SN  –4 miljoner kronor 

att justera intäkter:  
Skatteintäkter   - 2 661 tkr  
Generella statsbidrag  -9 128 tkr  
Finansnetto  -2 000 tkr
-- 

Tommy Streling och Lennart Fjellman reserverar sig till förmån för eget 
förslag.  
Monica Nilsson reserverar sig mot beslutet.  
-- 

Kfm 2019-12-16 
Magnus Johansson, Rune Andersson, Lars Eliasson, Viveka Abramsson, 
Annika Andersson och Mattias Ihrström yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Anna-Leena Danielsson meddelar att hon avviker från sammanträdet, 
och hennes plats är tom.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 17 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 5     (forts)     Kfm § (forts) 
Au § 31   (forts) 
Au § 28     (forts) 
Au § 12    (forts)  
Kfm § 125 (forts) Dnr19/Ks52  041 
Budget 2020 

Yttrande avges även av Lennart Fjellman, Mikael Österberg och Rickard 
Norberg.  

Eric Axelsson yrkar bifall till inlämnat förslag från Sverigedemokraterna.  

Inez Abrahamsson yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med tillägg 
om en skattehöjning med 0,50 kronor. 

Lennart Fjellman yrkar på ajournering.  

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
att ajournera sammanträdet mellan kl. 16.05-16.45.  

Lennart Fjellman yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Efter avslutad överläggning ställer ordförande förslagen mot varandra.  

Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunfullmäktige 
beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Därefter prövar ordförande Inez Abrahamssons tilläggsförslag.  

Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunfullmäktige 
beslutat avslå Abrahamssons förslag.  

Kommunfullmäktige har således beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag.  

Kommunstyrelsens förslag till budget för 2020 bygger på en 
skatteväxling med Region Västerbotten med anledning av förädringar i 
finansieringen av kollektivtrafiken. 

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att invänta resultat av de beslutade beredningarna som 
utbildningsnämnden och socialnämnden påbörjat för beslut i 
kommunfullmäktige februari 2020, 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 18 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 5     (forts) 
Au § 31   (forts) 
Au § 28    (forts) 
Au § 12    (forts)  
Kfm § 125  (forts) Dnr19/Ks52  041 
Budget 2020 

att fastställa föreslagna taxehöjningar och avgifter inom barnomsorg, IT 
och hyresjusteringar inom socialnämndens verksamhetsområden. 

att uppdra till kommunstyrelsen att göra en totalöversyn av 
kostverksamheten tillsammans med beställarna i syfte att minska 
portionspriset samt minska matsvinnet med 50% år 2021, 

att ta bort personalbefrämjande åtgärder såsom fritt kaffe och 
friskvårdsbidrag från och med 2020-01-01. 

att justera ramarna enligt följande  
UBN  –21 miljoner kronor 
SN  –4 miljoner kronor 

att justera intäkter:  
Skatteintäkter   - 2 661 tkr  
Generella statsbidrag  -9 128 tkr  
Finansnetto  -2 000 tkr
-- 

Eric Axelsson reserverar sig till förmån för eget förslag.  

Inez Abrahamsson reserverar sig mot beslutet om att ej anta förslag om 
tillägg om en skattehöjning.  
-- 
Au 2020-01-21 
Under överläggning i ärendet deltar ekonomichef Niklas Vilhelmsson.  

Annika Andersson yrkar på att uppdra till kommunchefen att göra en 
totalöversyn av kostverksamheten tillsammans med beställarna i syfte att 
minska portionspriset samt minska matsvinnet med 50% år 2021,  
att invänta resultat av de beslutade beredningarna som 
utbildingsnämnden och socialnämnden påbörjat för beslut i 
kommunfullmäktige februari 2020. 
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Lennart Fjellman yrkar på följande förslag till fullmäktige:  
att Turistbyrån avvecklas per omgående. Prioriterade arbetsuppgifter 
överförs på annan om så möjligt, annars utgår arbetsuppgiften,  
att reducera kommunikatörtjänsten till 50%. Prioriterade arbetsuppgifter 
överförs på annan om så möjligt, annars utgår arbetsuppgiften,   
att tjänsten Fritidskonsulent avvecklas per omgående. Prioriterade 
arbetsuppgifter överförs på annan om så möjligt, annars utgår 
arbetsuppgiften, 
att införa ett system med driftstödsbidrag för objekten Ishallen, Ridhuset, 
Skidstation samt Granbergsbacken som nedbringar kommunens kostnad 
per objekt med 50% genom att nyttjare får ta ett större ansvar, 
att de därav insparade medlen, under 2020, underställs kommunens 
verksamhetsomställning.   

Mikael Österberg och Magnus Johansson yrkar bifall till Anderssons 
förslag och avslag på Fjellmans förslag.  

Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att arbetsutskottet beslutat bifalla Anderssons förslag.  

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att uppdra till kommunchefen att göra en totalöversyn av 
kostverksamheten tillsammans med beställarna i syfte att minska 
portionspriset samt minska matsvinnet med 50% år 2021,  

att invänta resultat av de beslutade beredningarna som 
utbildingsnämnden och socialnämnden påbörjat för beslut i 
kommunfullmäktige februari 2020,  

att återuppta ärendet vid kommunstyrelsens sammanträde den 5 februari 
2020. 
-- 
Lennart Fjellman reserverar sig mot beslutet.  
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Au 2020-02-05 
Under överläggning i ärendet deltar ekonomichef Niklas Vilhelmsson, 
förvaltningsekonom Helena Olsson, förvaltningscheferna Christer Staaf 
och Gunilla Westergren.  

Utbildningsnämnden har 2020-01-29 § 09 beslutat: 
att föreslå kommunfullmäktige att avveckla förskolan Vågen fr o m  
2020-07-01, 
att föreslå kommunfullmäktige att införa en ny föräldraavgift i förskola 
och fritidshem, heltidstaxa fr o m hösten 2020, 
att föreslå kommunfullmäktige om ytterligare besparingar inom 
förskolan motsvarande 923 000 kr,  
att föreslå kommunfullmäktige om en organisationsförändring vid 
Volgsjö skola motsvarande 6 924 000 kr, 
att föreslå kommunfullmäktige om en organisationsförändring vid 
Hembergsskolan motsvarande 3 215 000 kr,  
att föreslå kommunfullmäktige om en organisationsförändring vid 
Malgomajskolan motsvarande 10 215 000 kr,  
att föreslå kommunfullmäktige att som en effekt av beslutade 
besparingar uppskatta minskningen av bidrag till enskilda verksamheter 
motsvarande 
2 000 000 kr,  
att föreslå kommunfullmäktige att de aviserade välfärdspengarna tillförs 
utbildningsnämnden motsvarande 3 000 000 kr,  
att föreslå kommunfullmäktige att årskurs 6 i Malgovik, Nästansjö och 
Volgsjö flyttas till Hembergsskolan, 6-9 skola fr o m hösten 2021,  
att föreslå kommunfullmäktige att uppdra till skolchef Christer Staaf att 
bereda ärendet om elevhemmets bemanning vidare,  
att föreslå kommunfullmäktige att inte avveckla skolorna i Malgovik och 
Nästansjö.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 21 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 5     (forts) 
Au § 31   (forts) 
Au § 28   (forts) Dnr19/Ks52  041 
Budget 2020 

Socialnämnden har 2020-02-04, § 3 beslutat: 
att godkänna de förändringar på verksamhetsnivå som föreslås för att 
inrymma verksamheten inom den av kommunfullmäktige beslutade 
budgetramen på 226 184 tkr,  
att särskilt notera kostnaden för AVA Gläntan är inlagd i den nya 
budgetramen för år 2020 trots socialnämndens tidigare beslut att säga 
upp avtalet om tjänsteköp med regionen. Denna uppsägning är inte 
verkställd av kommunen och socialnämnden har därmed kostnaden kvar 
för år 2020. Med hänsyn taget till detta begär socialnämnden att få del av 
de välfärdsmiljoner som genom vårbudgeten kommer kommunen 
tillgodo. 
att utifrån kommunens ekonomiska läge kommer de redan påbörjade 
uppdragen rörande personalförändringar inom nämndens 
verksamhetsområde fortsätta under våren 2020.  

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att bereda ärendet vidare,  

att återuppta ärendet vid extra arbetsutskotts sammanträde den 11 
februari 2020.  
-- 
Au 2020-02-11 
Ett åtgärdspaket har upprättats av Centerpartiet och Socialdemokraterna.  
Förslag till åtgärder har även upprättats av Kristdemokraterna.   

Centerpartiet och Socialdemokraternas förslag till åtgärdspaket:  
att avveckla förskolan Vågen, 
att införa en ny föräldraavgift i förskola och fritidshem, heltidstaxa fr o 
m höstterminen 2020, 
att genomföra organisationsförändring vid Volgsjö skola i enlighet med 
beredningsuppdrag, 
att genomföra organisationsförändring vid Hembergsskolan enlighet med 
beredningsuppdrag, 
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att årskurs 6 flyttas till Hembergsskolan, 6-9 skola fr o m hösten 2021, 
att avveckla Malgovik skola F-6 höstterminen 2020, 
att avveckla Nästansjö skola F-6 höstterminen 2020, 
att uppdra till utbildningsnämnden att genomföra kostnadsbesparande 
åtgärder vid Malgomajskolan omfattande 10 miljoner, 

att godkänna socialnämndens förslag i beslut 2020-02-04 (Sn § 3) 
punkten 1 och 3 (dvs. nedbringa kostnader till den ram fullmäktige gav 
nämnden i december 2019 inkl. de 4 miljoner de fick i ytterligare sänkt 
ram), 
att uppdra till socialnämnden att tillämpa bemanningsekonomi och 
därmed sänka personalkostnader med 3 miljoner 2020, 

att uppdra till kommunstyrelsen att snarast möjligt göra utredningar som 
underlag och förslag till beslut enligt bemanningsekonomiska principer 
och, om det inte behövs politiska beslut, ska dessa förändringar i 
bemanning genomföras så snart som möjligt, 
att uppdra till kommunstyrelsen besluta om förslag till åtgärder inom 
kommunstyrelsen omfattande 3 miljoner inför budget 2021, 
att uppdra till kommunstyrelsen att utreda möjligheten att stärka 
kommunens likviditet genom att sälja pensionsfonder omfattande 7 
miljoner. 

Kristdemokraternas förslag på åtgärder:  
att godkänna socialnämndens förslag i beslut 2020-02-04 (Sn § 3) 
punkten 1 och 3 (dvs. nedbringa kostnader till den ram fullmäktige gav 
nämnden i december 2019 inkl. de 4 miljoner de fick i ytterligare sänkt 
ram), 
att föreslå fullmäktige att 3 000 000 överflyttas från kommunstyrelsen till 
socialnämnden för år2020, för driften av AVA Gläntan som fortsatt 
belastar socialnämnden i och med ett icke verkställts beslut från 
socialnämnden om uppsägning av avtal samt att socialnämnden reducerar 
sina personalkostnader inom ramen för ett bemanningsekonomiskt arbete 
med  
3 000 000 kr år2020. 
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att föreslå Kommunfullmäktige att avveckla förskolan Vågen fr o m  
2020-07-01, 
att föreslå Kommunfullmäktige att införa en ny föräldraavgift i förskola 
och fritidshem, heltidstaxa fr o m hösten 2020, 
att föreslå Kommunfullmäktige om ytterligare besparingar inom 
förskolan motsvarande 923 000 kr, 
att föreslå Kommunfullmäktige om en organisationsförändring vid 
Volgsjö skola motsvarande 6 924 000 kr, 
att föreslå Kommunfullmäktige om en organisationsförändring vid 
Hembergsskolan motsvarande 3 215 000 kr, 
att föreslå Kommunfullmäktige om en organisationsförändring vid 
Malgomajskolan motsvarande 10 215 000 kr, 
att föreslå Kommunfullmäktige att som en effekt av beslutade 
besparingar uppskatta minskningen av bidrag till enskilda verksamheter 
motsvarande  
2 000 000 kr, 
att föreslå Kommunfullmäktige att de aviserade välfärdspengarna tillförs  
Utbildningsnämnden motsvarande 3 000 000 kr, 
att föreslå Kommunfullmäktige att uppdra till utbildningsnämnden att 
bereda  ärendet om elevhemmets bemanning vidare, 
att föreslå Kommunfullmäktige att inte avveckla skolorna i Malgovik 
och Nästansjö, 
att föreslå Kommmunfullmäktige att Hembergsskolan antar 6-9 
organisation HT2021, 
att föreslå Kommunfullmäktige att årskurs 6 på Volgsjöskola flyttas till 
Hembergsskolan hösten 2021 och att Volgsjöskola antar F-5 organisation 
HT2021, 
att föreslå Kommunfullmäktige ytterligare besparingar på Nästansjö och 
Malgoviksskolor motsvarande 600 000kr under 2020 bereds. 

att uppdra till kommunstyrelsen att snarast möjligt göra utredningar som 
underlag och förslag till beslut enligt bemanningsekonomiska principer 
och, om det inte behövs politiska beslut, ska dessa förändringar i 
bemanning genomföras så snart som möjligt, 
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att uppdra till kommunstyrelsen besluta om förslag till åtgärder inom 
kommunstyrelsen omfattande 3 miljoner inför budget 2021, 
att uppdra till kommunstyrelsen att utreda möjligheten att stärka 
kommunens likviditet genom att sälja pensionsfonder omfattande  
7 miljoner, 
att ett avvecklande av Turistbyrån beredes där prioriterade 
arbetsuppgifter överförs på annan om så möjligt, annars utgår 
arbetsuppgiften, 
att en reducering av kommunikatörtjänsten till 50% beredes där 
prioriterade arbetsuppgifter överförs på annan om så möjligt, annars 
utgår arbetsuppgiften, 
att en avveckling av tjänsten fritidskonsulent beredes där prioriterade 
arbetsuppgifter överförs på annan om så möjligt, annars utgår 
arbetsuppgiften, 
att införa ett system med driftstödsbidrag för objekten Ishallen, Ridhuset, 
Skidstation samt Granbergsbacken beredes, tänkts att nedbringa 
kommunens kostnad per objekt genom att nyttjare får ta ett större ansvar. 

Magnus Johansson yrkar bifall till förslaget från Centerpartiet och 
Socialdemokraterna.  

Lennart Fjellman yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag.  

Efter avslutad överläggning ställer ordförande förslagen mot varandra.  
Efter gjorda propositioner finner ordförande att arbetsutskottet beslutat 
bifalla förslaget från Centerpartiet och Socialdemokraterna.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN  

Kommunfullmäktige beslutar 

att avveckla förskolan Vågen, 
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att införa en ny föräldraavgift i förskola och fritidshem, heltidstaxa fr o 
m höstterminen 2020, 

att genomföra organisationsförändring vid Volgsjö skola i enlighet med 
beredningsuppdrag, 

att genomföra organisationsförändring vid Hembergsskolan enlighet med 
beredningsuppdrag, 

att årskurs 6 flyttas till Hembergsskolan, 6-9 skola fr o m hösten 2021, 

att avveckla Malgovik skola  F-6 höstterminen 2020, 

att avveckla Nästansjö skola F-6 höstterminen 2020, 

att uppdra till utbildningsnämnden att genomföra kostnadsbesparande 
åtgärder vid Malgomajskolan omfattande 10 miljoner, 

att godkänna socialnämndens förslag i beslut 2020-02-04 (Sn § 3) 
punkten 1 och 3 (dvs. nedbringa kostnader till den ram fullmäktige gav 
nämnden i december 2019 inkl. de 4 miljoner de fick i ytterligare sänkt 
ram), 

att uppdra till socialnämnden att tillämpa bemanningsekonomi och 
därmed sänka personalkostnader med 3 miljoner 2020, 

att uppdra till kommunstyrelsen att snarast möjligt göra utredningar som 
underlag och förslag till beslut enligt bemanningsekonomiska principer 
och, om det inte behövs politiska beslut, ska dessa förändringar i 
bemanning genomföras så snart som möjligt, 

att uppdra till kommunstyrelsen besluta om förslag till åtgärder inom 
kommunstyrelsen omfattande 3 miljoner inför budget 2021, 
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att uppdra till kommunstyrelsen att utreda möjligheten att stärka 
kommunens likviditet genom att sälja pensionsfonder omfattande  
7 miljoner. 

att förklara ärendet direktjusterat.  
-- 

Lennart Fjellman reserverar sig mot beslutet. 
-- 

Ks 2020-02-11
Annika Andersson, Magnus Johansson och Mikael Österberg yrkar bifall 
till arbetsutskottets förslag.  

Lennart Fjellman yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag.  

Yttrande avges av Tommy Streling och Lars Eliasson 

Ronny Svarto lämnar förslag till besparingar från Politiskt Alternativ:   
Avveckla förskolan ”Vågen” 3.114.320 kr, 
Org.förändringar Volgsjö 5.000.000 kr, 
Gymnasieförändringar 3.000.000 kr, 
Hembergsskolan 1.500.000 kr, 
Nya förskoletaxor 260.000 kr, 
Org.förändring förskola 885.000 kr, 
Lägre ersättn. enskilda Verks. 2.000.000 kr, 
Totalt 15.759.320 kr 

Att föreslå kommunfullmäktige att de aviserade välfärdspengarna tillförs 
UN motsvarande 3.000.000 kr, 
Att föreslå att kommunfullmäktige inte lägger ner skolorna i Nästansjö 
och Malgovik, 
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Att föreslå kommunfullmäktige att årskurs 6 Volgsjö, Malgovik, 
Nästansjö INTE flyttas till Hembergskolan, 
Att föreslå kommunfullmäktige att inte genomföra en 6-9-organisation vid 
Hemberge, 

Övriga förslag 
Att föreslå kommunfullmäktige att kommunstyrelsen bereder en 
pensionslösen för att minska nivån på sina de årliga pensionsåtaganden, 
genom att använda kommunens pensionsfonder, en åtgärd som förstärker 
kommunekonomin positivt, 
Att förslå kommunfullmäktige att höja skattesatsen med 50 öre (ca 6 
mkr), 
Att Vilhelmina kommun å det skyndsammaste, kontaktar Sveriges 
regering för att få klarhet i om obalanserna i det kommunala 
utjämningssystemet kommer att justeras, då Vilhelmina är 
underkompenserade med drygt 31 miljoner kr (Riksrevisionen 2019). 
Allvaret understryks, av att det nya utjämningssystemet som trätt i kraft, 
bibehåller dessa obalanser i stort (1 mkr tillbaka mot förväntade 7 mkr), 
Att Vilhelmina kommun kräver en snabbutredning från Sveriges 
regering, hur förskole och grundskoleverksamhet skall säkras och 
finansieras, gällande skolor med långa avstånd till kommuntätorter, vilka 
har ett litet elevunderlag. Dikanäs, Saxnäs, Ammarnäs och Risbäck är 
sådana exempel i Västerbottens län, 
Att kommunstyrelsen utvärderar sina verksamheter och sin organisation, 
och bereder besparingsförslag om 6 mkr. Med särskild tonvikt på de ej 
lagpliktiga verksamheterna, 
Att kommunstyrelsen och utbildningsnämnden bereder en flytt av 
turistinformationen till Folkets hus för att frigöra ytor i Tingshuset, vilka 
Volgsjö skola kan nyttja. 

Yttrande avges av Agneta Lindström-Berg. 

Monica Nilsson yrkar avslag till Centerpartiet och Socialdemokraternas 
förslag och yrkar bifall till förslaget från Politiskt Alternativ.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 28 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 5   (forts) Dnr19/Ks52  041 
Budget 2020 

Mattias Ihrström, Joakim Risberg, Lillemor Jonsson, Tina Larsson och 
Ulf Hansson yrkar bifall till Centerpartiet och Socialdemokraternas 
förslag.  

Lennart Fjellman yrkar bifall till de att-satser som är under övriga förslag 
i Politiskt Alternativs förslag.  

Miljö-och byggnadsnämnden har i en konsekvensbeskrivning påtalat 
verksamhetens svårigheter att utföra de uppdrag de har utifrån 
kommunfullmäktiges beslut 2019-06-17 om minskad ram med 500 000 
kr för 2020. 

Annika Andersson yrkar på att miljö-och byggnadsnämndens bruttoram  
höjs med 450 000 kr.  

Joakim Risberg och Mikael Österberg yrkar bifall till Anderssons 
förslag.  

Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunstyrelsen beslutat föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
arbetsutskottets förslag  med tillägg att miljö-och byggnadsnämndens 
bruttoram höjs med 450 000 kr.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE  

Kommunfullmäktige beslutar 

att avveckla förskolan Vågen, 

att införa en ny föräldraavgift i förskola och fritidshem, heltidstaxa fr o 
m höstterminen 2020, 
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att genomföra organisationsförändring vid Volgsjö skola i enlighet med 
beredningsuppdrag, 

att genomföra organisationsförändring vid Hembergsskolan enlighet med 
beredningsuppdrag, 

att årskurs 6 flyttas till Hembergsskolan, 6-9 skola fr o m hösten 2021, 

att avveckla Malgovik skola F-6 höstterminen 2020, 

att avveckla Nästansjö skola F-6 höstterminen 2020, 

att uppdra till utbildningsnämnden att genomföra kostnadsbesparande 
åtgärder vid Malgomajskolan omfattande 10 miljoner, 

att godkänna socialnämndens förslag i beslut 2020-02-04 (Sn § 3) 
punkten 1 och 3 (dvs. nedbringa kostnader till den ram fullmäktige gav 
nämnden i december 2019 inkl. de 4 miljoner de fick i ytterligare sänkt 
ram), 

att uppdra till socialnämnden att tillämpa bemanningsekonomi och 
därmed sänka personalkostnader med 3 miljoner 2020, 

att uppdra till kommunstyrelsen att snarast möjligt göra utredningar som 
underlag och förslag till beslut enligt bemanningsekonomiska principer 
och, om det inte behövs politiska beslut, ska dessa förändringar i 
bemanning genomföras så snart som möjligt, 

att uppdra till kommunstyrelsen besluta om förslag till åtgärder inom 
kommunstyrelsen omfattande 3 miljoner inför budget 2021, 

att uppdra till kommunstyrelsen att utreda möjligheten att stärka 
kommunens likviditet genom att sälja pensionsfonder omfattande  
7 miljoner. 
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Lennart Fjellman reserverar sig till förmån för Kristdemokraternas 
förslag.  
Ronny Svarto och Monica Nilsson reserverar sig till förmån för Politiskt 
Alternativs förslag.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE  

Kommunfullmäktige beslutar 

att höja miljö- och byggnadsnämndens bruttoram med 450 000 kr.  
-- 
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Ärendebeskrivning 
Au 2020-01-21 
Under överläggning i ärendet deltar ekonomichef Niklas Vilhelmsson.  

Den rådande ekonomiska situationen med underskott har lett till att 
Vilhelminas likviditet har minskat från 67,5 mkr 2019-03-31 till 13,0 
mkr 2020-01-14.  
Nettot mellan inflöde och utflöde är för 2020 beräknat till 63 mkr, vilket 
innebär att förnärvarande på helår 2020 saknar 50 mkr för att kunna 
betala ut löner, fortsätta med beslutade investeringar och betala den 
löpande driften. Dessutom behöver kommunen ha en medellikviditet på 
drygt 25 mkr för att klara varje månads löneutbetalningar.  

Under 2019 togs beslut om att låna 22 mkr till investeringar, detta har 
ännu inte aktualiserats då läget under hösten inte varit akut samt att 
kommunens ekonomi inte ska belastas med ränteutbetalningar. 

För att lösa kommande utbetalningar föreslår ekonomienheten 
kommunstyrelsen   

att föreslå Kommunfullmäktige att besluta om nya lån på 60 mkr samt att 
aktualisera det redan beslutade lånet 2019 på 22 mkr. Det vill säga att 
under 2020 öka Vilhelmina kommuns skulder med 82 mkr. 

Efter avslutad överläggning finner ordförande att ett enigt arbetsutskottet 
beslutat bifalla ekonomienhetens förslag.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 32 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 6     (forts) 
Au § 11   (forts) Dnr20/Ks32 045  
Likviditetsplanering 2020 

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunstyrelsen beslutar 

under förutsättningar av kommunfullmäktiges beslut, att ekonomichefen 
har rätt att för kommunstyrelsens räkning under år 2020 nyupplåna, dvs 
öka kommunens skulder under 2020 med 60 mkr samt att aktualisera 
kommunfullmäktiges beslut 2019-06-17 §70 om lån 22 mkr.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att kommunstyrelsen har rätt att under år 2020 nyupplåna, dvs öka 
kommunens skulder under år 2020 med 60 mkr, att kommunstyrelsen 
aktualiserar lånet om 22 mkr, beslut antaget av kommunfullmäktige 
2019-06-17 §70, att under 2020 öka Vilhelmina kommuns skulder med 
totalt 82 mkr.  
-- 
Ks 2020-02-11 
Annika Andersson, Mikael Österberg, Lillemor Jonsson, Joakim Risberg, 
Ulf Hansson, Mattias Ihrström, Monica Nilsson och Lennart Fjellman 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Yttrande i ärendet avges också av Tommy Streling.  

KOMMUNSTYRELSEN BESLUTAR 

under förutsättningar av kommunfullmäktiges beslut, att ekonomichefen 
har rätt att för kommunstyrelsens räkning under år 2020 nyupplåna, dvs 
öka kommunens skulder under 2020 med 60 mkr samt att aktualisera 
kommunfullmäktiges beslut 2019-06-17 §70 om lån 22 mkr.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 33 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 6   (forts) Dnr20/Ks32 045  
Likviditetsplanering 2020 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att kommunstyrelsen har rätt att under år 2020 nyupplåna, dvs öka 
kommunens skulder under år 2020 med 60 mkr, att kommunstyrelsen 
aktualiserar lånet om 22 mkr, beslut antaget av kommunfullmäktige 
2019-06-17 §70, att under 2020 öka Vilhelmina kommuns skulder med 
totalt 82 mkr.  
-- 
Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 34 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 21 
Au § 19 
Au § 257 Dnr19/Ks364 940 
Samordning av Arbetsmarknadsenheten under Lärcentrum 

Ärendebeskrivning 
Au 2019-12-10 
En utredning har gjorts om möjligheterna och fördelarna av att flytta 
Arbetsmarknadsenheten från kommunstyrelsen till Lärcentrum, 
utbildningsförvaltningen.  

Förslag till beslut: 
att flytta Arbetsmarknadsenheten från kommunstyrelsen till 
utbildningsnämnden med placering under Lärcentrum.  

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att bereda ärendet vidare,  

att återuppta ärendet vid arbetsutskottets sammanträde 2020-01-21. 
-- 
Au 2020-01-21 

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att invänta beslut från utbildningsnämnden 2020-01-29,  

att återuppta ärendet vid kommunstyrelsens sammanträde den 5 februari 
2020.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunstyrelsen beslutar 

att flytta Arbetsmarknadsenheten från kommunstyrelsen till 
utbildningsnämnden med placering under Lärcentrum.  
-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 35 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 21  (forts) Dnr19/Ks364 940 
Samordning av Arbetsmarknadsenheten under Lärcentrum 

Ks 2020-02-11 
Yttrande i ärendet avges av Monica Nilsson och Mikael Österberg.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE  

Kommunfullmäktige beslutar 

att flytta Arbetsmarknadsenheten från kommunstyrelsen till 
utbildningsnämnden med placering under Lärcentrum.  
-- 
Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 36 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 17 
Au § 9 
Ks § 210 
Au § 214   Dnr19/Ks310  940 
Medlemsansökan till LYSTKOM 

Ärendebeskrivning 
Au 2019-10-15 
LYSTKOM är en kommunalförbund där Lycksele, Storuman och Åsele 
kommun ingår.  
I LYSTKOM ingår Lystkom IT och Lystkom kundtjänst.  

Inom Lystkom IT samarbetar kommunerna  bl. a. med drift och support 
av nätverk, server- och lagringsmiljö, verksamhetssystem, inköp och 
rådgivning.  

För Lyskom kundtjänst är det i första hand telefoni men även andra 
tjänster ex. materialbeställningar, internservice, registrering av besök.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att söka medlemskap i LYSTKOM.  
-- 

Ks 2019-11-26 
Lennart Fjellman, Joakim Risberg, Annika Andersson, Tommy Streling 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Yttrande i ärendet avges av Mikael Österberg, Magnus Johansson och 
Lillemor Jonsson.  

Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunstyrelsen beslutat bifalla arbetsutskottets förslag.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 37 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 17    (forts) 
Au § 9      (forts)  
Ks § 210   (forts) Dnr19/Ks310  940 
Medlemsansökan till LYSTKOM 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att söka medlemskap i LYSTKOM.  
-- 
Au 2020-01-21 
Syftet med medlemsansökan är att i första hand söka medlemskap och att 
verksamheten för kundtjänst och telefoni överförs till Lystkom.  
En uppskattning av verksamhetskostnaderna för kundtjänst och telefon 
för 2021 har lämnats av Lystkom.  
Årlig medlemsavgift baseras till hälften på andel invånare och till hälften 
av den omsättning av verksamheten.En preliminär kostnad för 
medlemsavgift 2021 ca 112 700 kr. 

Processen för att ansluta nya medlemmar är ungefär ett år, då 
förbundsordning måste revideras och beslut tas av kommunfullmäktige i 
respektive medlemskommun.  

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att uppdra till kommunchefen att lämna kompletterande uppgifter till 
kommunstyrelsens sammanträde den 5 februari.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att söka medlemskap i LYSTKOM.  
-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 38 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 17   (forts) Dnr19/Ks310  940 
Medlemsansökan till LYSTKOM 

Ks 2020-02-11 
IT-enheten och kommunkansliet lämnar kompletterande uppgifter i 
ärendet.  

Annika Andersson, Mikael Österberg och Lennart Fjellman yrkar bifall 
till arbetsutskottets förslag.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att söka medlemskap i LYSTKOM.  
-- 
Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 39 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 14 
Au § 6   Dnr20/Ks26 301  
Verksamhetsområden för vatten och avlopp i Vilhelmina kommun 

Ärendebeskrivning 
Au 2020-01-21 
Tekniska avdelningen har inför framtiden digitaliserat alla 
verksamhetsområden för Vilhelmina kommun, de flesta beslutade och 
gjorda under senare delen av 80-talet.  

Alla verksamhetsområden är digitaliserade och i de flesta fall något 
justerade.  
De stora förändringarna är gjorda för Saxnäs. Klimpfjäll och Kittelfjäll 
som även justerats för framtida planer. 

Nya verksamhetsområden för vatten och avlopp har upprättats för   
Vilhelmina tätort-Lövliden, Meselefors, Dalasjö, Järvsjöby, Bäsksjö, 
Bäsksele, Latikberg, Storsele, Nästansjö, Malgovik-Rembacka, 
Skansholm, Marsliden, Saxnäs, Klimpfjäll, Dikanäs och Kittelfjäll 

Tekniska avdelningen föreslår kommunstyrelsen besluta 

Att besluta anta verksamhetsområden för vatten och avlopp för orterna, 
Vilhelmina tätort-Lövliden, Meselefors, Dalasjö, Järvsjöby, Bäsksjö, 
Bäsksele, Latikberg, Storsele, Nästansjö, Malgovik-Rembacka, 
Skansholm, Marsliden, Saxnäs, Klimpfjäll, Dikanäs och Kittelfjäll.   

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta verksamhetsområden för vatten och avlopp för orterna, 
Vilhelmina tätort-Lövliden, Meselefors, Dalasjö, Järvsjöby, Bäsksjö, 
Bäsksele, Latikberg, Storsele, Nästansjö, Malgovik-Rembacka, 
Skansholm, Marsliden, Saxnäs, Klimpfjäll, Dikanäs och Kittelfjäll.   
-- 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 40 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Ks § 14  (forts) Dnr20/Ks26 301  
Verksamhetsområden för vatten och avlopp i Vilhelmina kommun 

Ks 2020-02-11 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE  

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta verksamhetsområden för vatten och avlopp för orterna, 
Vilhelmina tätort-Lövliden, Meselefors, Dalasjö, Järvsjöby, Bäsksjö, 
Bäsksele, Latikberg, Storsele, Nästansjö, Malgovik-Rembacka, 
Skansholm, Marsliden, Saxnäs, Klimpfjäll, Dikanäs och Kittelfjäll.   
-- 
Kfm 2020-03-02



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 41 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 10 
Au § 253 Dnr19/Ks351 259 
Tomter i Klimpfjäll och Saxnäs 

Ärendebeskrivning 
Au 2019-12-10 
Vilhelmina kommun har avstyckat femton tomter på fastigheten 
Klimpfjäll 2:8 vid Soldalen.  
Kommunfullmäktige har 2002-06-17 § 34, beslutat att fastställa ett 
enhetspris om 70.000 kronor för fastighetsbildade kommunala tomter i 
Klimpfjäll. Tomtpriser inkluderar el och va.  

Tekniska enheten har efter en kontroll av de priser som gäller idag 
kommit fram att ett marknadspris på 375 000 kronor exklusive el och 
VA-avgift  kan tas, utan att störa den allmänna prisbilden i Klimpfjäll.  

För att kunna sälja de 15 tomter bör Kommunfullmäktiges beslut från  
2002-06-17 upphävas. Det gäller fastigheterna Klimpfjäll 2:26-2:40. 

Försäljning av tomterna borde kunna genomföras nu om man i kontraktet 
anger när den kommunala VA-utbyggnaden är klar.  

Tekniska enheten föreslår kommunstyrelsen besluta 
att beslutet om 70 000 kronor inklusive el och VA-avgift per tomt i 
Saxnäs och Klimpfjäll upphävs,  
att uppdra till kommunchefen att försälja Klimpfjäll 2:40-2:26 för ett pris 
av 375 000 kronor per styck exklusive el och VA-anslutning.  

Lennart Fjellman yrkar bifall till tekniska enhetens förslag.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att beslutet om 70 000 kronor inklusive el och VA-avgift per tomt i 
Saxnäs och Klimpfjäll upphävs,  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 42 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts)  
Ks § 10   (forts) 
Au § 253(forts) Dnr19/Ks351 259 
Tomter i Klimpfjäll och Saxnäs 

att uppdra till kommunchefen att försälja Klimpfjäll 2:40-2:26 för ett pris 
av 375 000 kronor per styck exklusive el och VA-anslutning. 
--  
Ks 2020-02-11 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att beslutet om 70 000 kronor inklusive el och VA-avgift per tomt i 
Saxnäs och Klimpfjäll upphävs,  

att uppdra till kommunstyrelsen att försälja Klimpfjäll 2:40-2:26 för ett 
pris av 375 000 kronor per styck exklusive el och VA-anslutning. 
--  
Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 43 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 20 
Au § 18  Dnr20/Ks30  997  
Uthyrningspolicy för Vilhelmina Bostäder AB och Vilhelmina 
kommun 

Ärendebeskrivning 
Au 2020-01-21
På grund av skärpning i reglerna kring svarthandel med hyreskontrakt 
och otillåten andrahandsuthyrning behövs en uppdatering i VIBOs 
uthyrningspolicy.  
En uppdaterad version av uthyrningspolicyn har upprättats.  

Annika Andersson yrkar bifall till upprättat förslag. 

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta upprättat förslag av uthyrningspolicy för Vilhelmina Bostäder 
AB och Vilhelmina kommun.  
-- 
Ks 2020-02-11 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta upprättat förslag av uthyrningspolicy för Vilhelmina Bostäder 
AB och Vilhelmina kommun.  
-- 
Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 44 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 28 
Au § 29  Dnr19/Ks333 024 
Arvodes- och ersättningsreglemente 

Ärendebeskrivning 
Au 2020-02-05 
Ett reviderat förslag till arvodes- och ersättningsreglemente har 
upprättats med ändring under pkt 5.   

I arvodes- och ersättningsreglementet står under pkt 5 Kallelse resp. 
underättelse om sammanträde: Ordinarie ledamot och ersättare kallas till 
sammanträde. Ersättare som deltar i sammanträdet har rätt till arvode och 
ersättning enl. pkt 2.3 och 2.4. 

Annika Andersson yrkar på att skrivningen under pkt 5 ändras till:  
Ordinarie ledamot och ersättare kallas till sammanträde. Tjänstgörande 
ersättare har rätt till arvode och ersättning enl. pkt 2.3 och 2.4.  

Lennart Fjellman yrkar bifall till förslaget.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att skrivningen under pkt 5 i arvodes- och ersättningsreglemente ändras 
till: 
Ordinarie ledamot och ersättare kallas till sammanträde. Tjänstgörande 
ersättare har rätt till arvode och ersättning enl. pkt 2.3 och 2.4.  
-- 
Ks 2020-02-11 
Annika Andersson yrkar på att förslaget under pkt 5 kompletteras med 
information om kallelse. Förslag till ny skrivning:   
Ordinarie ledamot kallas till sammanträde och underrättelse skickas till 
ersättare. Tjänstgörande ersättare har rätt till arvode och ersättning enl. 
pkt 2.3 och 2.4.  

Mikael Österberg och Lennart Fjellman yrkar bifall till Anderssons 
förslag.  



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 45 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 28  (forts) Dnr19/Ks333 024 
Arvodes- och ersättningsreglemente 

Yttrande i ärendet avges av Lars Eliasson.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att skrivningen under pkt 5 i arvodes- och ersättningsreglemente ändras 
till: 
Ordinarie ledamot kallas till sammanträde och underrättelse skickas till 
ersättare. Tjänstgörande ersättare har rätt till arvode och ersättning enl. 
pkt 2.3 och 2.4.  

Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 46 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 27 
Au § 27  Dnr20/Ks45  104  
Partistöd – redovisning och utbetalning 

Ärendebeskrivning  
Au 2020-02-05
Enligt kommunallagen 4 kap 32 §, regleras att fullmäktige årligen ska 
fatta beslut om utbetalning av partistöd.  

Redovisning av föregående års partistöd ska lämnas in senast den 1 juli 
2020. En mall för redovisning har tagits fram utifrån 
kommunfullmäktiges beslut 2018-06-25 § 78.  

Kommunkansliets förslag till kommunstyrelsen 

att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att utbetala partistöd 
för 2020 enligt regler för kommunalt partistöd i Vilhelmina kommun.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att utbetala partistöd för 2020 enligt regler för kommunalt partistöd i 
Vilhelmina kommun.  
--  
Ks 2020-02-11 

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att utbetala partistöd för 2020 enligt regler för kommunalt partistöd i 
Vilhelmina kommun.  
--  
Kfm 2020-03-02 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 47 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm §  
Ks § 31 
Au § 32  Dnr20/Ks58 940 
Val av presidier

Ärendebeskrivning 
Au 2020-02-11 
Centerpartiet och Socialdemokraterna inkommer 2020-02-11 med en 
överenskommelse om att föreslå kommunfullmäktige att välja ett nytt 
presidium i utbildningsnämnden, socialnämnden och i miljö- och 
byggnadsnämnden samt att presidiet i fullmäktige väljs om.  

Centerpartiet och Socialdemokraterna yrkar på att kommunstyrelsen 
föreslår kommunfullmäktige besluta: 
att, med hänvisning till den redovisade överenskommelsen och med stöd 
av bestämmelserna i Kommunallagen 6 kap. 21§ 2 st., välja nytt 
presidium i utbildningsnämnden, socialnämnden, miljö- och 
byggnadsnämnden samt i fullmäktige, 
att med omedelbar verkan entlediga: 
Jonny Kärkkäinen som ordförande i utbildningsnämnden, 
Rickard Norberg som ordförande i socialnämnden, 
Viveka Abramsson som vice ordförande i utbildningsnämnden, 
Annika Wibrell som vice ordförande i socialnämnden, 
Anna-Lena Danielsson som andre vice ordförande i utbildningsnämnden, 
Monika Gebart som andre vice ordförande i socialnämnden, 
Malin Lundqvist som andre vice ordförande i miljö- och 
byggnadsnämnden, 
Inez Abrahamsson som andre vice ordförande i fullmäktige. 
att med omedelbar verkan välja: 
en socialdemokrat som ordförande i utbildningsnämnden, 
en socialdemokrat som ordförande i socialnämnden, 
en centerpartist som vice ordförande i utbildningsnämnden, 
en centerpartist som vice ordförande i socialnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i utbildningsnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i socialnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i miljö- och 
byggnadsnämnden, 
en centerpartist som andre vice ordförande i fullmäktiges presidium, 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 48 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 31  (forts) 
Au § 32  (forts) Dnr20/ks58 940 
Val av presidier 

att föreslå att paragrafen justeras omedelbart. 

Fullmäktiges valberedning föreslås lämna förslag till de olika valen som 
har föreslagits. 

Magnus Johansson och Joakim Risberg yrkar bifall till upprättat förslag.  

Lennart Fjellman yrkar avslag på upprättat förslag.  

ARBETSUTSKOTTETS FÖRSLAG TILL KOMMUNSTYRELSEN 

Kommunfullmäktige beslutar 

att, med hänvisning till den redovisade överenskommelsen och med stöd 
av bestämmelserna i Kommunallagen 6 kap. 21§ 2 st., välja nytt 
presidium i utbildningsnämnden, socialnämnden, miljö- och 
byggnadsnämnden samt i fullmäktige, 

att med omedelbar verkan entlediga: 
Jonny Kärkkäinen som ordförande i utbildningsnämnden, 
Rickard Norberg som ordförande i socialnämnden, 
Viveka Abramsson som vice ordförande i utbildningsnämnden, 
Annika Wibrell som vice ordförande i socialnämnden, 
Anna-Lena Danielsson som andre vice ordförande i utbildningsnämnden, 
Monika Gebart som andre vice ordförande i socialnämnden, 
Malin Lundqvist som andre vice ordförande i miljö- och 
byggnadsnämnden, 
Inez Abrahamsson som andre vice ordförande i fullmäktige. 

att med omedelbar verkan välja: 
en socialdemokrat som ordförande i utbildningsnämnden, 
en socialdemokrat som ordförande i socialnämnden, 



VILHELMINA KOMMUN   PROTOKOLL 49 
Kommunfullmäktige  2020-03-02 

____________________________________________________________________________________________________________ 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

Kfm § (forts) 
Ks § 31  (forts) 
Au § 32 (forts) Dnr20/Ks58 940 
Val av presidier 

en centerpartist som vice ordförande i utbildningsnämnden, 
en centerpartist som vice ordförande i socialnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i utbildningsnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i socialnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i miljö- och 
byggnadsnämnden, 
en centerpartist som andre vice ordförande i fullmäktiges presidium, 

att föreslå paragrafen justeras omedelbart. 

Fullmäktiges valberedning föreslås lämna förslag till de olika valen som 
har föreslagits. 

ARBETSUTSKOTTET BESLUTAR 

att förklara ärendet direktjusterat.  
-- 

Ks 2020-02-11 
Nämndspresidier i utbildningsnämnden, socialnämnden och i miljö- 
och byggnadsnämnden samt i fullmäktige, omval 
Socialdemokraterna och Centerpartiet har 2020-02-11 inkommit med en 
överenskommelse om att föreslå kommunfullmäktige att välja ett nytt 
presidium i utbildningsnämnden, socialnämnden och i miljö- och 
byggnadsnämnden samt att också presidiet i fullmäktige väljs om.  
Överenskommelsen redovisas nedan i sin helhet. 

”ÖVERENSKOMMELSE 
Socialdemokraterna och Centerpartiet har enskilt och gemensamt 
kommit överens om följande mot bakgrund av den politiska situationen i 
Vilhelmina kommun och det ekonomiska läge som kommunen nu 
befinner sig i. 
Bakgrund 
Den kostnads- och intäktsutveckling som kommunen under de senaste 
åren haft att hantera och brottas med, har nu kommit till ett läge där det 
krävs långtgående ingripanden i de kommunala verksamheterna.  
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Kfm § (fiorts) 
Ks § 31  (forts) Dnr20/Ks58 940 
Val av presidier 

Fullmäktige fastställde vid sitt decembersammanträde 2019 ramarna för 
kommunstyrelsen och nämnderna, vilket konkret innebär att 
utbildningsnämnden ska minska sina nettokostnader med 21 miljoner 
kronor och socialnämnden motsvarande med 4 miljoner kronor. Den 
diskussion som föregick detta beslut, visade på en tydlig oenighet om det 
slutliga förslaget, vilket ändå resulterade i en klar majoritet för 
rambeslutet. 
De beredningar som skulle följa av detta rambeslut i fullmäktige, visar 
att det behöver ske stora ingrepp i verksamheten framför allt inom 
utbildningsnämndens område, men också i socialnämndens olika 
verksamheter. I den partipolitiska hantering som har följt på detta, har 
Kristdemokraterna, Politiskt Alternativ och Feministiskt Initiativ 
förklarat sig inte kunna stå bakom de förslag som fullmäktige nu beslutat 
om. Det innebär enligt vår mening, att det uppstått ett sådant politiskt 
läge i fullmäktige, att det efter valet tillkomna majoritetsblocket inte 
längre kan sägas existera. Den politiska plattform som nu gäller, är att 
Socialdemokraterna och Centerpartiet kan anses utgöra 
majoritetsblocket. Konkret måste också rent formellt konstateras att 
Koalitionen har upphört, då Moderaternas ledamot vid 
fullmäktigesammanträdet i december meddelade att Moderaterna inte 
längre tillhörde Koalitionen. Senare har också Politiskt Alternativ 
meddelat att man lämnar Koalitionen. Centerpartiet har vidare 2020-02-
03 meddelat kvarvarande partier i Koalitionen att det valtekniska 
samarbetet upplöses. 
Förslag 
I det uppkomna läget kan det inte anses godtagbart att nuvarande 
presidier i utbildningsnämnden, socialnämnden och miljö- och 
byggnadsnämnden ska bestå. Det finns anledning att också överväga att 
även delvis välja ett nytt presidium i fullmäktige. Anledning till detta är 
bl. a att respektive presidium i utbildningsnämnden och i socialnämnden 
leds av en kristdemokrat och detta motsvarar inte den politiska majoritet 
som nu bedöms råda i fullmäktige. 
Med anledning av vad som nu redovisas, föreslår vi gemensamt att ett 
nytt presidium väljs för utbildningsnämnden, socialnämnden, miljö- och 
byggnadsnämnden och för fullmäktige.  
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Kfm § (forts) 
Ks § 31  (forts) Dnr20/Ks58 940 
Val av presidier 

Vi föreslår att ordförandeposten i utbildningsnämnden och i 
socialnämnden besätts med en socialdemokrat och att 
viceordförandeposterna ska innehas av en centerpartist. Andre vice 
ordförande i dessa nämnder ska besättas med en socialdemokrat. I 
fullmäktiges presidium förslår vi att en centerpartist utses till andre vice 
ordförande. 
Vi bedömer att vi har lagstöd för detta och hänvisar till Kommunallagens 
6 kap. 21§, 2 st. 

SOCIALDEMOKRATERNA  CENTERPARTIET 

Magnus Johansson  Annika Andersson 
gruppledare  gruppledare” 

Magnus Johansson och Annika Andersson yrkar gemensamt att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
att, med hänvisning till den redovisade överenskommelsen och med stöd 
av bestämmelserna i Kommunallagen 6 kap. 21§ 2 st., välja nytt 
presidium i utbildningsnämnden, socialnämnden, miljö- och 
byggnadsnämnden samt i fullmäktige, 
att med omedelbar verkan entlediga: 
Jonny Kärkkäinen som ordförande i utbildningsnämnden, 
Rickard Norberg som ordförande i socialnämnden, 
Viveka Abramsson som vice ordförande i utbildningsnämnden, 
Annika Wibrell som vice ordförande i socialnämnden, 
Anna-Lena Danielsson som andre vice ordförande i utbildningsnämnden, 
Monika Gebart som andre vice ordförande i socialnämnden 
Malin Lundqvist som andre vice ordförande i miljö- och 
byggnadsnämnden 
Inez Abrahamsson som andre vice ordförande i fullmäktige, 
att med omedelbar verkan välja: 

en socialdemokrat som ordförande i utbildningsnämnden, 
en socialdemokrat som ordförande i socialnämnden, 
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Kfm § (forts) 
Ks § 31  (forts) Dnr20/Ks58 940 
Val av presidier 

en centerpartist som vice ordförande i utbildningsnämnden, 
en centerpartist som vice ordförande i socialnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i utbildningsnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i socialnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i miljö- och 
byggnadsnämnden, 
en centerpartist som andre vice ordförande i fullmäktiges presidium, 
att föreslå att paragrafen justeras omedelbart. 
Fullmäktiges valberedning föreslås lämna förslag till de olika valen som 
har föreslagits. 

Yttrande i ärendet avges av Tommy Streling och Lennart Fjellman.  

Joakim Risberg yrkar bifall till förslag från Centerpartiet och 
Socialdemokraterna.   

Ronny Svarto och Monica Nilsson yrkar avslag till upprättat förslag.  

Efter avslutad överläggning och gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunstyrelsen beslutat bifalla förslaget från Centerpartiet och 
Socialdemokraterna.  

KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG TILL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Kommunfullmäktige beslutar 

att, med hänvisning till den redovisade överenskommelsen och med stöd 
av bestämmelserna i Kommunallagen 6 kap. 21§ 2 st., välja nytt 
presidium i utbildningsnämnden, socialnämnden, miljö- och 
byggnadsnämnden samt i fullmäktige, 
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Kfm § (forts) 
Ks § 31  (forts) Dnr20/Ks58 940 
Val av presidier 

att med omedelbar verkan entlediga: 
Jonny Kärkkäinen som ordförande i utbildningsnämnden, 
Rickard Norberg som ordförande i socialnämnden, 
Viveka Abramsson som vice ordförande i utbildningsnämnden, 
Annika Wibrell som vice ordförande i socialnämnden, 
Anna-Lena Danielsson som andre vice ordförande i utbildningsnämnden, 
Monika Gebart som andre vice ordförande i socialnämnden, 
Malin Lundqvist som andre vice ordförande i miljö- och 
byggnadsnämnden, 
Inez Abrahamsson som andre vice ordförande i fullmäktige. 

att med omedelbar verkan välja: 
en socialdemokrat som ordförande i utbildningsnämnden, 
en socialdemokrat som ordförande i socialnämnden, 
en centerpartist som vice ordförande i utbildningsnämnden, 
en centerpartist som vice ordförande i socialnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i utbildningsnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i socialnämnden, 
en socialdemokrat som andre vice ordförande i miljö- och 
byggnadsnämnden, 
en centerpartist som andre vice ordförande i fullmäktiges presidium, 

att föreslå paragrafen justeras omedelbart. 

Fullmäktiges valberedning föreslås lämna förslag till de olika valen som 
har föreslagits. 
-- 

Blank reservation lämnas av Ronny Svarto. 
Monica Nilsson reserverar sig mot beslutet.   
-- 
Kfm 2020-03-02 
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Kfm §   Dnr20/Ks46 940 
Valärende – Samordningsförbundet 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2018-12-10 
Val av ersättare från Vilhelmina kommun till Samordningsförbundet 
2020.  
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Kfm §   Dnr 18/Ks418 940 
Valärende  - avsägelse förtroendeuppdrag  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2020-03-02 
Ulrica Johansson (S) avsäger sig sina uppdrag som ledamot i 
utbildningsnämnden, ersättare i utbildningsnämndens arbetsutskott samt 
ledamot i kommunfullmäktige. 
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Kfm §   Dnr 18/Ks418 940 
Valärende  - avsägelse förtroendeuppdrag  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2020-03-02 
Anna-Leena Danielsson (PA) avsäger sig posten som andre vice 
ordförande och ledamot i Utbildningsnämndens arbetsutskott, samt sin 
post som andre vice ordförande i Utbildningsnämnden.  
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Kfm §  
Kfm § 139 Dnr 18/Ks418 940 
Valärende – avsägelse förtroendeuppdrag 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2019-12-16 
Gunder Lindgren (PA) avsäger sig i skrivelse 2019-11-12 sitt uppdrag 
som ordinarie ledamot i Folkets Hus styrelse. I  skrivelse 2019-12-09 
avsäger sig Gunder  sina uppdrag som ordinarie ledamot i 
socialnämnden, ersättare i socialnämndens arbetsutskott, 2:e vice 
ordförande i socialnämnden, gruppledare för Politiskt Alternativ och 
ersättare i kommunfullmäktige. 

Valberedningens ordförande Else Westerlund föredrar valberedningens 
förslag:  
att entlediga Gunder Lindgren från sina uppdrag som ordinarie ledamot i 
Folkets Hus styrelse, ordinarie ledamot i socialnämnden, ersättare i 
socialnämndens arbetsutskott och ersättare i kommunfullmäktige.  

att begära ny sammanräkning hos länsstyrelsen.  

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att entlediga Gunder Lindgren från sina uppdrag som ordinarie ledamot i 
Folkets Hus styrelse, ordinarie ledamot i socialnämnden, ersättare i 
socialnämndens arbetsutskott och ersättare i kommunfullmäktige, 

att begära ny sammanräkning hos länsstyrelsen,  

att ärendet återupptas vid kommunfullmäktiges sammanträde 2020-02-
24. 
-- 
Kfm 2020-03-02 
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Kfm §   Dnr 18/Ks418 940 
Valärende  - avsägelse förtroendeuppdrag  

Ärendebeskrivning 
Kfm 2020-03-02 
Gunilla Eliasson-Lindgren (PA) avsäger sig i skrivelse 2020-02-12 sitt 
uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige. 
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Kfm §  
Kfm § 138 Dnr 18/Ks418 940 
Valärende – avsägelse förtroendeuppdrag 

Ärendebeskrivning 
Kfm 2019-12-16 
Åsa Össbo (PA) avsäger sig i skrivelse 2019-10-31 alla sina 
förtroendeuppdrag, ordinarie ledamot i kommunfullmäktige och 
ordinarie ledamot i dess valberedning. 

Valberedningens ordförande Else Westerlund föredrar valberedningens 
förslag:  
Kommunfullmäktige beslutar 
att entlediga Åsa Össbo från sina uppdrag som ordinarie ledamot i 
kommunfullmäktige och ordinarie ledamot i dess valberedning,  
att begära ny sammanräkning hos länsstyrelsen.  

KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 

att entlediga Åsa Össbo från sina uppdrag som ordinarie ledamot i 
kommunfullmäktige och ordinarie ledamot i dess valberedning,  

att begära ny sammanräkning hos länsstyrelsen,  

att ärendet återupptas vid kommunfullmäktiges sammanträde 2020-02-
24. 
-- 
Kfm 2020-03-02 
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Kfm §   
Delgivningar  

Dnr20/Ks48 191  Protokoll-  Inspektion hos överförmyndaren 

Dnr20/Ks62 940  Akademi Norr – Delårsrapport 

Dnr20/Ks63 940 Skrivelse Svannäsbygdens byaförening 

Dnr20/Ks64 940 Skrivelse  Lärarstudenter 


